
Encara que en l’exposició de les
línies estratègiques el ministre de
Medi Ambient i Patrimoni Natu-
ral, Vicenç Alay, no va esmentar
ni una sola vegada el centre de
tractament de residus (CTR), el
forn incinerador va acabar aca-
parant bona part de l’atenció de
la compareixença que Alay va fer
ahir davant la comissió legislativa
de Sanitat i Medi Ambient. Una
pregunta del conseller socialde-
mòcrata Albert Font va donar peu
a tractar la qüestió. I a un enfron-
tament constructiu entre el mi-
nistre i la presidenta de la comis-
sió, la reformista Olga Adellach,
que va assenyalar que les políti-
ques mediambientals anuncia-
des per Alay eren continuistes. El
titular del departament va asse-
gurar que ho era la filosofia, però
“el problema és convertir aques-
tes frases en realitat”. I aquí, se-
gons Alay, rauria la gran diferèn-
cia. Una diferència que també es
veuria al CTR. Projectat per cre-

mar més de 40 tones de brossa
l’any, ara n’estaria cremant poc
més de la meitat. “Estem incine-
rant en unes condicions compli-
cades”, va afirmar un Alay que va
explicar que s’ha demanat a la
constructora del forn “si és possi-
ble reduir la capacitat de 40 a 20
tones. I si és factible, saber quant
val per prendre una decisió”. Tot i
això ho va considerar difícil.

El ministre va explicar que l’ac-
tual baix rendiment del forn per
manca de deixalles porta moltes
dificultats associades. Per exem-
ple, fer quatre parades quan no-
més es preveia fer-ne una. Aques-
ta situació té “un desgast tècnic
terrible” i pot fer reduir la vida
útil de la planta, que Alay hauria
preferit de dues línies. El titular
de Medi Ambient també va avan-

çar que “ens estem plantejant se-
riosament rescatar” la concessió
de la infraestructura, però les
clàusules que hi penalitzen, que
va aventurar-se a dir que podrien
ser abusives, “són lleonines”. Fi-
nalment, i deixant clar que el Go-
vern no té cap interès per impor-
tar deixalles, sí que va admetre
que es podria fer un projecte de
cooperació transfronterera de re-

sidus per millorar el rendiment
de la instal·lació. Sigui com vul-
gui, “no condicionarem les políti-
ques (de reciclatge i recollida se-
lectiva, que han funcionat) al fet
que el forn tingui pocs residus”.

Alay va exposar línies estratègi-
ques molt genèriques, molt de
concepte. I entre aquestes va
anunciar, per exemple, que està
previst que a final de febrer s’entri
a tràmit parlamentari la llei d’im-
pacte ambiental amb els dos re-
glaments que en dependran. El
ministre va assegurar que “recu-
perem la major part dels ele-
ments” que formaven part del
projecte de llei elaborat la passa-
da legislatura. El ministre també
va anunciar la voluntat de redac-
tar un marc legal sobre protecció
de la natura d’acord amb els co-
muns.

Alay anuncia que a final de febrer s’entrarà a tràmit parlamentari la llei d’impacte ambiental
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Vicenç Alay

“Estem incinerant en
condicions complicades.
Amb aturades tècniques
i no tècniques”

MINISTRE DE MEDI AMBIENT

“No condicionarem
aquestes polítiques [de
reciclatge] pel fet que hi
hagi pocs residus”

QUÈ HA DIT

MÉS

El Govern té intenció de ratificar el
conveni marc de l’ONU sobre el
canvi climàtic. La intenció era fer-
ho abans de la cimera de Copen-
haguen, però no s’hi ha estat a
temps. De 196 països que l’havien
de ratificar en queden quatre per
fer-ho. Andorra, el Vaticà, Iraq i So-
màlia. Alay va explicar que no cal
ser ni els primers ni els últims.

Patrimoni Natural està reestudiant
la Llei dels banders aprovada l’any
passat per dotar el cos de major
operativitat i fomentar un millor cli-
ma laboral. Alhora, els banders
deixaran la caserna d’Encamp, i el
lloguer de la qual suposava el 70%
de les despeses de funcionament.
De moment estaran a l’edifici ad-
ministratiu.

Els treballs de redimensionament
que s’han fet des de fa mesos a la
depuradora d’Anyós haurien d’es-
tar acabats a final del mes que ve.
També es preveu cloure ben aviat
l’entramat de col·lectors generals.
Queden dos trams: a Soldeu i a Es-
caldes. Camins rals o refugis guar-
dats són altres de les prioritats del
departament. I la coordinació.

CANVI CLIMÀTIC

FIRMAR UN CONVENI PER DEIXAR
EL VATICÀ, IRAQ I SOMÀLIA

BANDERS

REORGANITZACIÓ D’UN COS QUE
DEIXA LA CASERNA D’ENCAMP

ALTRES

LA DEPURADORA D’ANYÓS, 
A PUNT EL DESEMBRE


